
Verslag  
Vergadering Euregioraad op 20 juni 2024  

om 14:00 uur  
Wageningen Campus 

 
Aanwezig: zie lijst van deelnemers 
 
 
Punt 1 Opening en verwelkoming 
 
De voorzitter, de heer Thomas Ahls, opent de vergadering en heet alle aanwezigen van harte welkom. 
In het bijzonder verwelkomt hij de burgemeester van Wageningen, de heer Floor Vermeulen, en de 
vertegenwoordiger van Wageningen Universiteit, de heer Sebastiaan Berendse. 
 
De voorzitter geeft het woord aan de heer Vermeulen. 
Ook hij heet alle aanwezigen van harte welkom en geeft het woord aan twee leden van de 
Euregioraad van de Gemeente Wageningen, mevrouw Vonk en de heer Riesmeijer, die samen met de 
heer Vermeulen kort de Gemeente Wageningen voorstellen. 
 
De voorzitter dankt de heer Vermeulen, mevrouw Vonk en de heer Riesmeijer voor hun bijdrage. 
Vervolgens geeft hij het woord aan de heer Berendse, die als Directeur Waardecreatie de 
Wageningen Universiteit kort voorstelt aan de leden van de Euregioraad. De voorzitter bedankt de 
heer Berendse voor zijn beknopte en informatieve presentatie. 
 
Vervolgens vraagt hij de leden van de Euregioraad of zij opmerkingen of bedenkingen hebben bij de 
agenda. Het laatste is niet het geval. Derhalve wordt de agenda ongewijzigd vastgesteld.  
 
 
Punt 2 Goedkeuring van het verslag van 23 november 2023 (verzonden op 22 
december 2023) 
De voorzitter vraagt of er over het verslag nog vragen of opmerkingen zijn. 

Er zijn geen vragen of opmerkingen met betrekking tot het verslag. 

Besluit: 
Het verslag wordt zonder wijzigingen unaniem vastgesteld. 
 
 
Punt 3 Europese verkiezingen 
 

• Uitslag Europese verkiezingen 
 
De voorzitter kijkt kritisch naar de uitslag van de Europese verkiezingen in Duitsland en Nederland. De 
groei van rechts-populistische partijen is helaas enorm. Mensen vergeten veel te snel wat Europa 
allemaal aan succes heeft gebracht, zegt hij. 
 
Vervolgens geeft de heer Ahls het woord aan de heer René Verhulst, Gemeente Ede, die de 
Nederlandse uitslag kort toelicht. 
 
De heer Verhulst licht de Nederlandse uitslag van de Europese verkiezingen toe, ook met betrekking 
tot het grensoverschrijdende werk van de Euregio Rijn-Waal. 
 
De voorzitter dankt de heer Verhulst en vraagt of er vragen of opmerkingen zijn over dit onderwerp. 
 
Dat is niet het geval. 
 

• Presentatie masterscriptie Sjoerd van der Heijden 
 
De voorzitter geeft vervolgens het woord aan de heer Van der Heijden. 
 
De heer Van der Heijden presenteert aan de commissieleden de resultaten van zijn masterscriptie, die 
zich richt op het discours van territoriale identiteit tijdens de Nederlandse parlementsverkiezingen in 



november 2023. Voor de raadsleden van de Euregio Rijn-Waal heeft de heer Van der Heijden zijn 
resultaten nog eens extra met die van de Europese verkiezingen vergeleken. 
 
Er zijn geen vragen, noch opmerkingen over dit onderwerp. 
 
De voorzitter bedankt de heer Van der Heijden hartelijk voor de zeer interessante presentatie en 
overhandigt hem als dank een klein geschenk. 
 
Besluit: 
Kennisneming 
De presentatie is bij het verslag gevoegd. 
 
 
Punt 4 Euregio-gremia 
 

• Evaluatie van de commissies 
 
De heer Kochs, Euregio Rijn-Waal, legt uit dat uit de intensieve discussies in de commissies en de 
enquêteresultaten vier prioritaire maatregelen konden worden afgeleid. De heer Kochs verwijst naar 
het vooraf toegezonden stuk waarin de prioritaire maatregelen worden toegelicht. 
 
De heer Sander van der Goes, Gemeente Nijmegen, dankt voor de evaluatie en vraagt in hoeverre de 
Euregioraad betrokken wordt bij de verdere procedure? 
 
De voorzitter geeft aan dat er in de Raad geen besluiten worden genomen over grotere projecten. Er 
wordt alles aan gedaan om de Raad zo transparant mogelijk bij de procedure te betrekken, maar de 
eigenlijke beslissingen worden genomen in de stuurgroep. 
 
De heer Mayer, Kreis Kleve, merkt op dat hij het gevoel heeft dat het aan feedback ontbreekt. Hij geeft 
in de commissie zijn goedkeuring aan projecten en daarna volgt er geen informatie meer. 
 
De voorzitter geeft aan dit punt graag mee te willen nemen. 
 
De heer Kochs voegt hieraan toe dat dit zal worden opgepakt en dat in de toekomst zal worden 
geprobeerd weer te geven hoe de stemming in de stuurgroep is verlopen. 
 
De heer Devers, Stadt Rheinberg, ziet de planning van vergaderingen voor nieuwe, jonge leden van 
de Euregioraad als problematisch. 
 
De heer Ahls zegt toe dit punt samen met het dagelijks bestuur van de Euregio Rijn-Waal te zullen 
bespreken. 
 
Er zijn geen andere vragen over dit punt. 
 

• Netwerk Euregio-ambassadeurs 
 
De voorzitter legt uit dat het servicenetwerk Euregio-ambassadeurs de Euregio Rijn-Waal ondersteunt 
bij grensoverschrijdende samenwerking en de contacten binnen de ERW bevordert.  
 
Op voorstel van de ambassadeurs zou dit netwerk moeten worden uitgebreid met een extra lid - in de 
persoon van de heer Sjaak Kamps. De voorzitter geeft aan dat het dagelijks bestuur dit voorstel op 24 
mei 2024 heeft goedgekeurd. 
 
Hij feliciteert Sjaak Kamps, die vandaag aanwezig is, van harte en wenst hem een goede 
samenwerking toe. 
 
Mevrouw Vonk, Gemeente Wageningen, vraagt hoe iemand Euregio-ambassadeur wordt? 
 
De voorzitter geeft aan dat dit gebeurt op voorstel van het dagelijks bestuur en de ambassadeurs. 
 
 



Besluit: 
Kennisneming 
 
 
Punt 5 GROS NL/NRW 
 
De voorzitter meldt dat de Grenslandconferentie dit jaar op 26 september zal plaatsvinden op de 
Krefelder Galopprennbahn, de renbaan van Krefeld. Vervolgens vraagt hij mevrouw De Ruiter kort 
over de Grenslandagenda te vertellen. 
 
Mevrouw de Ruiter legt uit dat momenteel wordt onderzocht welke doelstellingen geschikt zijn voor de 
Grenslandagenda. Als doelen noemt zij onder meer de zorg om de tanende populariteit van het vak 
Duits op Nederlandse scholen, het instellen van een politiek niveau voor het verbindingsnetwerk voor 
grensoverschrijdende crisisbeheersing op operationeel niveau en het formuleren van concrete 
oplossingen voor de uitdagingen waarvoor de hulpdiensten zich gesteld zien. 
 
De heer Vermeulen spreekt zijn dank uit voor het interessante programma van de komende 
Grenslandconferentie en doet een oproep om het onderwerp hoogwater op de agenda van 
toekomstige Grenslandconferenties te zetten. 
 
Mevrouw De Ruiter geeft aan dat dit in de werkgroepen al een onderwerp is. Dit onderwerp is echter 
te omvangrijk voor de Grenslandconferentie. Desondanks blijft de werkgroep waterschappen 
vergaderen. 
 
De heer Devers, Stadt Rheinberg, merkt op dat de samenwerking op dit niveau al 20 tot 25 jaar 
bestaat. 
 
De heer Mayer, Kreis Kleve, noemt de ondersteuning van kleine ondernemingen, bijvoorbeeld op het 
gebied van belastingwetgeving en regelgeving voor thuiskantoren, als een belangrijk punt voor de 
Grenslandconferentie. 
 
De voorzitter legt uit dat de onderwerpen vastliggen. De Werkgemeenschap van Europese 
Grensgebieden (WVEG) houdt zich echter ook bezig met dergelijke onderwerpen. 
 
De heer Kochs blikt kort terug op een conferentie van het Bundesministerium für Arbeit und Soziales - 
het Duitse federale ministerie van werkgelegenheid en sociale zaken - waar de Euregio Rijn-Waal aan 
heeft deelgenomen. Er is daar constructief gesproken met vertegenwoordigers van het Nederlandse 
Ministerie van Financiën. Dit heeft ertoe geleid dat het GIP ERW met zijn expertise zal worden 
uitgenodigd voor het evenement "Thuiswerken in de grensregio" dat begin juli door het Nederlandse 
Ministerie van Financiën wordt georganiseerd. 
  
Er zijn geen nadere vragen of opmerkingen. 
 
Besluit: 
Kennisneming 
 
 
Punt 6 TRAM – Arbeidsmigranten Euregio Rijn-Waal 
 

• Stand van zaken project, gepresenteerd door de heer Marius Glassner van de 
Hogeschool Rijn-Waal 

 
De voorzitter vraagt de heer Glassner van de Hogeschool Rijn-Waal de huidige stand van het project 
te presenteren. 
 
De heer Glassner licht de stand van het project toe aan de hand van een presentatie. 
 
De heer Natzel, Stadt Duisburg, vraagt hoe arbeidsmigranten zoal worden geholpen. Kan er een 
concreet voorbeeld worden gegeven? 
 



De heer Glassner geeft aan dat er bijvoorbeeld voor de juiste contacten wordt gezorgd en dat dubieus 
werk zichtbaar wordt gemaakt. 
 
Er zijn geen nadere vragen of opmerkingen. 
 
De voorzitter bedankt de heer Glassner voor zijn beknopte en informatieve presentatie en overhandigt 
hem als dank een klein geschenk. 
 
Besluit: 
Kennisneming 
De presentatie is bij het verslag gevoegd. 
 
 
Punt 7 Stand van zaken Interreg VI A 
 

• Goedkeuring projecten  
 
De voorzitter vraagt of er over de projecten vragen of opmerkingen zijn.  
 
Dat is niet het geval. 
 
De voorzitter geeft nog eens aan dat projectaanvragen altijd welkom zijn. 
 
De heer Kochs voegt hieraan toe dat er op 26 juni 2024 in het Euregio Forum door het regionale 
programmamanagement een netwerkevenement zal worden georganiseerd om bedrijven met 
projectideeën voor Interreg nader te belichten. 
 

• Kleinprojectenfondsen (KPF's) 
 
De voorzitter vraagt of er vragen of opmerkingen zijn over dit onderwerp. Dat is niet het geval. 
 
Besluit: 
Kennisneming 
 
 
Punt 8 Financiën – jaarafsluiting 2023 
 
De voorzitter geeft aan dat BDO Concunia GmbH Wirtschaftsprüfungsgesellschaft uit Münster in de 
periode van 19 maart tot en met 15 april 2024 de Jahresabschluss/jaarafsluiting 2023 van de Euregio 
Rijn-Waal heeft gecontroleerd.  
 
Vervolgens geeft de voorzitter het woord aan Dr. Michael Rauner, Gemeente Bergen, die kort de 
resultaten toelicht van de vergadering van de financiële controlecommissie op 24 mei 2024. 
 
De heer Rauner, lid van de financiële controlecommissie, licht de resultaten van de controle van de 
jaarafsluiting toe en bedankt de Euregio Rijn-Waal voor het verrichte werk. 
 
Het controlerapport bevat geen vaststellingen of bezwaren. Het jaar 2023 is met een tekort ter hoogte 
van € 11.941,81 afgesloten. 
Het negatieve resultaat is voornamelijk te wijten aan de hoge inflatie en de daarmee gepaard gaande 
prijsstijgingen in 2023 en is in vergelijking met het voorgaande jaar verder verslechterd. Deze 
negatieve ontwikkeling is al tegengegaan door per 1 januari 2024 de ledenbijdrage te verhogen, een 
verhoging die in de raadsvergadering van 15 juni 2023 was goedgekeurd. 
 
De voorzitter dankt de heer Rauner voor de samenvatting en vraagt de leden van de Euregioraad of 
zij nog vragen of opmerkingen hebben over dit onderwerp. 
Dat is niet het geval. 
 
Besluit: 
De Euregioraad neemt kennis van het rapport van de financiële controlecommissie. Kanttekeningen bij 
het controlerapport zijn niet noodzakelijk.  



 
De Euregioraad stelt de jaarrekening 2023 vast en besluit het tekort over 2023 ter hoogte van 
€ 11.941,81 aan de bijzondere reserve te onttrekken.  
 
De Euregioraad besluit over het begrotingsjaar 2023 aan het dagelijks bestuur en aan de secretaris 
decharge te verlenen. 
 
 
Punt 9 Mededelingen 
 
a) KPF INDUSTR_I4.0 
b) 80 Jaar vrijheid 
c) Euregionale Scholenwedstrijd 
d) Euregioprofielscholen 
 
De voorzitter verwijst naar de vooraf verzonden mededelingen a) t/m d) en vraagt de leden van de 
Raad of zij met betrekking hiertoe vragen of opmerkingen hebben. 
 
Dat is niet het geval. 
 
Besluit: 
Kennisneming 
 
 
Punt 10 Rondvraag/sluiting 
 
De voorzitter vraagt of er tot besluit nog vragen of opmerkingen zijn. Dat is niet het geval. De voorzitter 
sluit de vergadering onder dankzegging aan de deelnemers om 15:30 uur. 
 
Vervolgens bestaat de mogelijkheid het Summervibes Event op de campus te bezoeken. 
 
Verslag 
Bjarne Janßen 
28 juni 2024 
 


